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Nyomtatott és online sajtó 
 

Gulyás Gergely: Magyarország a szó klasszikus értelmében liberális 
2025. február 26. – MTI, Demokrata, Magyar Hírlap, Telex.hu, Index.hu, atv.hu, hvg.hu 

Magyarország a szó klasszikus értelmében liberális, hiszen a szólásszabadságot nem 

korlátozza, nem csak egyféle vélemény lehet a magyar közéletben, míg Brüsszelben ennek épp 

az ellenkezőjét látni, valójában Brüsszel az illiberális - mondta a Miniszterelnökséget vezető 

miniszter a Károli Szabadegyetem szerda esti előadásán Budapesten. Gulyás Gergely Trócsányi 

László, a Károli Gáspár Református Egyetem rektorának arra a kérdésére, hogy mi a magyar 

emberek véleménye az Európai Unióról, azt válaszolta, szerinte az embereknek hozzá 

hasonlóan borzasztóan rossz véleménye van az unióról, mert semmi olyan nem történik az EU-

ban, amit helyesnek tartana. De ez nem változtat azon, hogy a 21. század világgazdasági 

versenyében Európának muszáj egységes gazdasági közösségben lennie, és ezt az EU tudja 

garantálni – tette hozzá. Az orosz-ukrán háború lezárásával és a kárpátaljai magyarok 

helyzetével kapcsolatban Gulyás Gergely kiemelte, Magyarország azt várja, hogy a kisebbségek 

tekintetében helyreáll a 2015-ben bevezetett nyelvtörvény előtti helyzet. Európának továbbá az 

az érdeke, hogy a háborút követően olyan biztonsági garanciák lépjenek életbe, amelyek a 

kontinens számára is védelmét garantálnak - mutatott rá a miniszter. 

 

Nacsa Lőrinc: magyar gyermek nélkül nincs magyar jövő 
2025. február 26. – MTI, Demokrata, Magyar Hírlap, Vasárnap.hu, Pannon RTV, Ma7.sk 

A nemzetpolitikában 2025 a jövő nemzedék éve, amellyel azt szeretnénk hangsúlyozni, hogy 

magyar gyermek nélkül nincs magyar jövő - mondta a Miniszterelnökség nemzetpolitikáért 

felelős államtitkára szerdán az M1 aktuális csatornán. Nacsa Lőrinc felidézte: a Magyar Állandó 

Értekezlet (Máért) tavaly év végén döntött arról, hogy az idei a jövő nemzedék éve legyen. Az 

államtitkár kiemelte, hogy a fiatalokra, az ifjúsági közösségekre, gyermekekre, családosokra 

szeretnének fókuszálni. Azt kívánják hangsúlyozni, hogy magyar gyermek nélkül nincsen 

magyar jövő, ezért a gyermekeket ellátó intézmények, a családok és az ifjúsági közösségek 

megerősítése a cél - tette hozzá. Pályázati kiírásokkal segítenék a határon túli külhoni ifjúsági 

közösségeket. Azt szeretnék, hogy táborokkal, programokkal, zarándoklatokkal, különböző 

eszközbeszerzésekkel a fiatalokat bevonzani képes közösségek meg tudjanak erősödni, 

tudjanak egy lépést előre tenni ebben az évben is, hiszen a valóságos közösség mindig egy óriási 

erő - mondta az államtitkár. Nacsa Lőrinc kitért a Szülőföldön magyarul programra, amelynek 

részeként a magyar iskolába járó gyermekek után évi százezer forintos segítséget nyújtanak. 

Ezt a programot a következő tanévben is folytatják, a jelentkezési időszak tavasszal indul. 
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Kelemen Hunor Georgescu előállításáról: „végre megmozdultak a nyomozó 

hatóságok”  
2025. február 26. – Krónika, maszol.ro, szekelyhon.ro 

Kelemen Hunor RMDSZ-elnök Călin Georgescu ügyészségi kihallgatásáról szerdán 

kijelentette, hogy a nyomozó hatóságoknak végezniük kell a munkájukat. Kelemen Hunor 

szerint meglepetés volt mindenki számára a mai akció. A parlamentben nyilatkozó Kelemen 

Hunor elmondta, hogy nem kívánja kommentálni ezt az ügyet, de a sajtóban olvasottak alapján 

súlyos vádak merültek fel a volt államfőjelölt ellen. „Mi, politikusok csak egy dolgot tehetünk, 

mégpedig azt, hogy nem avatkozunk be, nem kommentáljuk ezt a vizsgálatot, hanem 

megvárjuk az eredményét. Csak annyit mondhatok: hagyjuk, hogy a nyomozó hatóságok 

végezzék a munkájukat. Ha eddig kudarcot vallottak is, végre megmozdultak” – jelentette ki az 

RMDSZ elnöke. Kelemen Hunor emlékeztetett arra, hogy az illegális kampányfinanszírozás 

bizonyos országokban, köztük az Egyesült Államokban súlyos bűncselekménynek számít – írta 

az Agerpres. „Romániában kicsit más a helyzet, de a vád nagyon súlyos. Mindenesetre 

meglepetés volt mindenki számára és számomra is a mai akció” – tette hozzá.  

 

Felmérés: nem az RMDSZ-t is soraiban tudó koalíció elnökjelöltjének kedvez a 

választói szimpátia 
2025. február 26. – Krónika 

Călin Georgescu, az érvénytelenített tavalyi elnökválasztás első fordulóját megnyerő 

szélsőjobboldali jelölt örvend a legnagyobb választói támogatásnak a legfrissebb felmérés 

szerint. Az AtlasIntel által készített kutatás azt jelzi, hogy Georgescu a voksok 38,4 százalékát 

kapná a megismételt elnökválasztás első fordulójában, ezzel elsőként jutna a második körbe a 

felmérés szerint. A második helyen Bukarest független, liberális polgármestere, Nicușor Dan 

áll 25,4 százalékkal, vagyis ő küzdhetne meg Georgescuval a második fordulóban. A 

Szociáldemokrata Párt (PSD), a Nemzeti Liberális Párt (PNL) és az RMDSZ alkotta hárompárti 

kormánykoalíció közös jelöltje, Crin Antonescu jócskán lemaradva csupán a harmadik 15,8 

százalékkal.  

 

Máramarossziget alpolgármestere: összetartó közösség a magyarság, de még 

van hely az összefogás szekerén  
2025. február 26. – Krónika 

Négy év szünet után tavaly ismét magyar alpolgármestere lett Máramarosszigetnek: a 2024-es 

helyhatósági választásokon az RMDSZ jelöltjeként mandátumot szerzett Orosz Krisztofer 

Leventét választotta meg a késő ősszel megalakuló helyi képviselő-testület. Az RMDSZ szigeti 

szervezetének elnöke a városrendezési, közérdekű témák mellett prioritásnak tekinti azoknak 

a céloknak a megvalósítását, amelyek a magyarokat közösségként megerősítik, egyénileg pedig 

az identitástudatot fejlesztik: újabb magyar emlékjelek állítását, a magyar oktatás támogatását, 

a magyar kulturális és szórakoztató programok bővítését. Ugyanakkor aggodalommal tekint a 

jövőbe, mert a természetes fogyás és az asszimiláció a szórványban erősebben és gyorsabban 
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érezteti hatását. Az eddigi tapasztalatokról, tervekről és lehetőségekről beszélgettünk Orosz 

Krisztofer Levente máramarosszigeti alpolgármesterrel.  

 

Kiemelkedően sikeresen pályázott Hargita megye a Központi Fejlesztési 

Régióban 
2025. február 26. – maszol.ro, szekelyhon.ro 

A gyulafehérvári székhelyű Központi Regionalis Fejlesztési Ügynökség vezetősége, valamint az 

európai uniós források lehívását és felhasználását vizsgáló bizottság tagjai kedden és szerdán 

Csíkszeredában tanácskoztak, és ismertették a 2021–2027-es uniós finanszírozási időszak 

eredményeit és terveit, amelyek a régióban megvalósuló beruházásokat érintik. A találkozón 

elhangzottakról Simion Crețu, a Központi Fejlesztési Régió – amely magában foglalja Hargita, 

Kovászna, Maros, Brassó, Szeben és Fehér megyét – ügynökségének igazgatója és Korodi 

Attila, Csíkszereda polgármestere tájékoztatta a sajtót szerdán. A fejlesztési régió 

ügynökségének igazgatója elmondta, hogy az aktuális finanszírozási időszakban 34 felhívást 

tesznek közzé, és ezek közül 24 esetében már elindult a pályázás, a lehívható összegek teljes 

értéke meghaladja az 1,26 milliárd eurót, ebből 845,6 millió eurót az Európai Regionális 

Fejlesztési Alapon (FEDR) keresztül tesznek elérhetővé. 

 

Széll Lőrincz alprefektus marad 
2025. február 26. – Nyugati Jelen 

Személyi cserékre kerül sor a Hunyad megyei prefektura élén is. A PSD–PNL–RMDSZ-

kormánykoalíció ugyanis abban egyezett meg, hogy minden megyében az a politikai alakulat 

adja a prefektust, amely a megyei tanácselnökét is. Ennek megfelelően Hunyad megye élére a 

PNL-s Doris Visirin helyére a PSD-s Constantin Fulga jelenlegi alprefektus kerül. Az RMDSZ-

es Széll Lőrincz megőrzi alprefektusi tisztségét, miközben a másik alprefektusi szék a PNL-nek 

jár, aki Adrian Davidot javasolja a tisztségre. David rövid ideig, 2015 és 2016 között a Hunyad 

megyei tanács elnöke volt, 2016-ban és 2020-ban pedig a PNL jelöltje a megye élére, de 

mindkét választáson alulmaradt a PSD-vel szembe. Legutóbb a megyei egészségügyi pénztár 

igazgatója volt. 

         
A csallóközi régió régió kínálata megállta a helyét az európai fővárosokban is 
2025. február 26. – ma7.sk  

A Csallóköz Területi Idegenforgalmi Szövetség idén is aktívan képviselte a régió turisztikai 

kínálatát Európa több rangos idegenforgalmi kiállításán. 2025 első hónapjaiban a szövetség 

Bécsben, Helsinkiben, Pozsonyban és Budapesten vett részt turisztikai vásárokon, ahol a 

látogatók nagy érdeklődéssel fogadták a Csallóköz egyedülálló természeti és kulturális értékeit 

a SLOVAKIA TRAVEL pavilonjában. A kiállítások kiváló lehetőséget biztosítottak arra, hogy a 

szakmai és nagyközönség számára bemutassuk a régió legfőbb vonzerejét, a termálfürdőket, a 

természetközeli kikapcsolódási lehetőségeket, a hagyományos gasztronómiát, valamint az 
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aktív turizmus számos formáját, mint a kerékpározás és a vízi túrák. A Csallóköz standjánál 

nagy számban fogytak a tájékoztató kiadványok, térképek és promóciós anyagok, ami azt jelzi, 

hogy a régió iránti érdeklődés folyamatosan növekszik. Ezt bizonyítja az is, hogy a Csallóköz 

két legkeresettebb termálfürdőjében 2024-ben a vendégek száma meghaladta az egymilliót 

(Thermal Corvinus Nagymegyer 556 000 vendég, Thermalpark Dunaszerdahely 489 000 

vendég), a vendégéjszakák száma pedig a Csallóköz Területi Idegenforgalmi Szövetség 

tagjainak kimutatása alapján mintegy 60 000-rel volt több 2024-ben mint 2023-ban. 

 

Hiánypótló iskolatörténeti kiadvány 
2025. február 26. – ma7.sk  

Negyvennyolc gömöri magyar iskola történetét ismerteti az a nemrégiben megjelent 

tanulmánykötet, amelyet hosszas kutatómunkát követően Ádám Zita vezetésével állítottak 

össze a régió pedagógusai. A Szlovákiai Magyar Pedagógusok Szövetsége (SZMPSZ) 

Rimaszombati Regionális Pedagógiai Központja és a Pro Scholis polgári társulás gondozásában 

megjelent, A gömöri magyar iskolák története című kiadványt a rimaszombati Csillagház 

előadótermében mutatták be. Az eseményen részt vettek többek között a kiadvány 

tanulmányírói, az egyes oktatási intézmények igazgatói, s néhány érintett település 

polgármestere is. Fekete Irén, az SZMPSZ elnöke köszöntőjében úgy fogalmazott, hogy ez a 

könyv nem pusztán csak tinta és papír, hanem ennek a régiónak az öröksége. Felöleli a térség 

iskoláinak történeteit, sikereit, eredményeit, de a kudarcait és az árnyékosabb oldalait is. 

Köszönetet mondott a januárban 80. életévét betöltött Ádám Zitának, a kiadvány 

szerkesztőjének, aki nélkül ez a könyv nem születhetett volna meg. 

     
Alexov Lyubomirt és Rusz Milánt fogadta dr. Pásztor Bálint 
2025. február 26. – Pannon RTV 

2025 második felében a magyar kultúra mutatkozik be Szerbiában, 2026 első felében pedig a 

szerb kultúra Magyarországon. Alexov Lyubomir, a Magyar Országgyűlés Nemzetiségek 

Bizottságának alelnöke, szerb nemzetiségi szószóló és Rusz Milán, a Magyarországi Szerb 

Színház igazgatója voltak ma dr. Pásztor Bálint vendégei. A Vajdasági Magyar Szövetség 

elnökéhez dr. Hankó Balázs magyar kulturális és innovációs miniszter megbízásából látogattak 

el. Dr. Pásztor Bálint Facebook-bejegyzésében azt írja, arról egyeztettek, miként mutathatjuk 

be kultúráinkat a lehető legméltóbb és legteljesebb módon a közönségnek a Magyar Szerb 

Kulturális Évad keretében. A VMSZ elnöke hozzáteszi, 2025 második felében a magyar kultúra 

mutatkozik be Szerbiában, 2026 első felében pedig a szerb kultúra Magyarországon, a két 

ország stratégiai együttműködésének jegyében. 
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A 2024-es beszámolók és az ösztöndíjak kifizetése szerepel napirenden a pénteki 

MNT ülésén 
2025. február 26. – Vajdaság.ma, Pannon RTV 

A Magyar Nemzeti Tanács (MNT) február 28-án, pénteken tartja 17. rendes ülését, amelynek 

napirendjén összesen 57 pont szerepel. Az ülés egyik központi témája a 2024-es év beszámolói 

lesznek, de több intézmény munkabeszámolója is napirendre kerül. Fremond Árpád, az MNT 

elnöke az oktatás területén elért eredmények kapcsán kiemelte, hogy Újvidéken a Magyar Szó-

házban elkezdett működni a szabadkai Vackor Magyar Iskoláskor Előtti Nevelő és 

Gyakorlóintézmény kihelyezett tagozata. Az év elején elfogadták az oktatási stratégiát, 

kibővítették az ösztöndíjrendszert, valamint több településen – Péterrévén, Moholon, Oromon, 

Adorjánban, Topolyán és Nagybecskereken – óvodafejlesztéseket hajtottak végre. Fejlesztések 

történtek több általános iskolában is, többek között Bácsfeketehegyen, Kishegyesen, 

Oromhegyesen, Palicson és Gomboson, továbbá Zentán, Óbecsén és Topolyán is. 

 

Határ, ami nem választ el 
2025. február 26. – Pannon RTV 

Népviselet-kiállítás nyílt Szabadkán, a Vajdasági Horvát Művelődési Intézet épületében. A 

Vajdasági Magyar Művelődési Intézet a bajai Türr István Múzeummal és a szabadkai Magyar 

Tannyelvű Tanítóképző Karral együttműködve indította el a Határ, ami nem választ el 

elnevezésű IPA-projektet, melynek egyik célja régiónk kulturális sokszínűségének bemutatása. 

Kormányos Katona Gyöngyi, a Vajdasági Magyar Művelődési Intézet igazgatója:  „Az itt látható 

és megtekinthető népviseleteket a Vajdaságban élő kisebbségi művelődési intézetek által 

sikerült beszereznünk, ugyanis a Vajdasági Magyar Művelődési Intézet együttműködik más 

nemzetiségű művelődési intézetekkel, a ruszin, a horvát, a szlovák és a román intézettel, 

akiknek szintén kiváló együttműködésük van különböző művelődési egyesületekkel, és általuk 

sikerült beszereznünk és bemutatnunk az itt megtekinthető kiállítási anyagot, vagyis a 

vajdasági kisebbségi közösségnek a népviseleteit.” 

       
Fegyir Sándor kinevezett ukrán nagykövet átadta megbízólevelének másolatát 
2025. február 26. – KISZo.net 

Ukrajna új kijelölt rendkívüli és meghatalmazott nagykövete a nemzetközi szokásoknak 

megfelelően átadta megbízólevél másolatát a Külgazdasági és Külügyminisztériumban – 

közölte a budapesti ukrán nagykövetség. „Fegyir Sándor ma megtette az első lépést a 

magyarországi hivatalos elismerés felé azzal, hogy átadta megbízólevelének másolatát 

Magyarország Külgazdasági és Külügyminisztériumában. A diplomáciai protokoll szerint a 

következő és egyben utolsó lépés a megbízólevél átadása Sulyok Tamásnak, Magyarország 

köztársasági elnökének – közölte a diplomáciai testület Facebook-oldalán. Hozzátették: bíznak 

abban, hogy ez új lendületet ad a jószomszédi ukrán-magyar kapcsolatok fejlődésének. Az 

eseményről közzétett felvételek alapján, az újdonsült diplomata találkozott Stifter Ádámmal, a 
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Külgazdasági és Külügyminisztérium keleti kapcsolatok fejlesztéséért felelős helyettes 

államtitkárával. 

 

A KMKSZ alapító elnökére emlékeztek Visken 
2025. február 26. – Karpat.in.ua 

Február 26-án, az egykori máramarosi koronavárosban csendes koszorúzással emlékeztek meg 

a kárpátaljai magyarság polgárjogi élharcosáról, Fodó Sándorról. A Kárpátaljai Magyar 

Kulturális Szövetség egykori alapítójának munkája és hagyatéka vitathatatlan a kárpátaljai 

magyarság megmaradásáért vívott küzdelemben. Az emlékezők Visken Fodó Sándor egykori 

szülőházánál, a ma róla elnevezett kulturális központként működő épületnél gyülekeztek, ahol 

az intézmény falán található emléktáblánál elhelyezték koszorúikat. Gulácsy Géza, a KMKSZ 

alelnöke visszaemlékezve Fodó Sándorra kiemelte: ő volt az az ember, aki a történelmi 

lehetőséget kihasználva felemelte hangját a kárpátaljai magyarság ügyéért, egy olyan időben, 

amikor azt nem sokan merték volna. Fodó Sándor az a személyiség volt, aki eligazítópontként 

segítette a helyi közösségeket, embereket. Aki mindig tudta, hogy honnan indult, hová tartott 

és hova kellett megérkeznie. S bár már nem lehet jelen, de szellemisége most is segít eligazodni 

a nehéz időszakokban, emelte ki Sari József, méltatva a KMKSZ egykori alapító elnökét. 

 

Hármas könyvbemutató az Anyanyelv nemzetközi napján Beregszászon 

2025. február 26. – Karpat.in.ua 

Hármas könyvbemutatót tartottak a II. Rákóczi Ferenc Kárpátaljai Magyar Főiskola Kótyuk 

István Filológia Campusán az Anyanyelv nemzetközi napja alkalmából. Az eseményen a 

tanszék oktatóinak munkái nyomán megjelent köteteket tárták a nagyközönség elé. 

Bemutatásra került a tanszék folyóiratának, az Acta Academiae Beregsasiensis, Philologica 

legújabb számai, amelyben nemzetközi szerzők, nemzetközi lektorok által jóváhagyott munkáit 

mutatják be. Bemutatásra került továbbá Bányász Volodimir, Оделетти для Химер című 

kötete, amiben Gérard de Nerval három versciklusának verseit tárja az olvasó elé ukrán 

fordításban. 

  
A finanszírozási rendeleti képlet módosítását kérik 
2025. február 26. – Nepujsag.net 

A Lendva Községi Magyar Nemzeti Önkormányzati Közösség (LKMNÖK) Tanácsa hétfői 

ülésén hozzájárult a Lendvai Könyvtár és Kulturális Központ (LKKK) könyvtári 

közszolgáltatásának új feltételeihez, két társalapított intézet tanácsába új tagokat nevezett ki, 

majd a nemrég megjelent nemzetiségi finanszírozási rendelet kapcsán a rendeleti képlet 

módosítását kezdeményezte. Az LKMNÖK előző levelező ülése – melyen Vass Boglárkát 

nevezték ki az 1. Számú Lendvai KÁI Tanácsába – és rendszeres ülése jegyzőkönyveit a tanács 

vita nélkül, egyhangúlag elfogadta, majd a Lendvai Könyvtár és Kulturális Központ (LKKK) 

könyvtári közszolgáltatásának új feltételeinek megtárgyalására tért át. A közintézmény 
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tanácselnöke, Požonec Róbert és tanácstagja, Varga István Štefan magyarázata után a tanács 

nagyobb vita nélkül jóváhagyta a tervet. 

 

Támogatást kapott az új médiatörvény 
2025. február 26. – Nepujsag.net 

A Szlovén Országgyűlés Nemzetiségi Bizottsága keddi ülésén második olvasatban az új 

médiatörvényt tárgyalta érdekelt testületként, vagyis az olasz és a magyar nemzeti közösségek 

médiáját illetően. A bizottságban elnöklő magyar nemzetiségi parlamenti képviselő, Horváth 

Ferenc tájékoztatta a bizottsági tagokat, valamint a meghívott vendégeket, hogy az olasz 

közösség képviselői olasz nyelven szólalnak meg az ülésen, és biztosított a tolmácsolás, majd 

átadta a szót a szlovén médiahatóság igazgatójának, Blaž Mazinak, aki röviden ismertette az új 

médiatörvény céljait. A Szlovén RTV képviselői, köztük Végi József, a lendvai magyar stúdió 

nevében röviden kifejtette, nincs megjegyzésük a törvény szövegéhez, támogatják azt. 

Hasonlóképpen nyilatkozott Tomka Tibor, az MNTI igazgatója, aki kifejtette, a Népújságot 

kiadó intézet problémáiról már első olvasatban szólt bővebben, a kezdeményezésről, amelyet 

a bizottság elé tártak, és felhívja a szlovén kormányt, hogy tanulmányozza át az MNTI 

státuszának rendezésének kérdését, illetve biztosítson anyagiakat az írott magyar sajtó digitális 

átállására. 

 

Dobronaki Ifjak Szervezete: folytatja a munkát az elnök 
2025. február 26. – Nepujsag.net 

Február 22-én került sor a Dobronaki Ifjak Szervezetének éves közgyűlésére a helyi 

katasztrófavédelmi központban. Az eseményen újraválasztották a szervezet vezetőségét is, az 

elnöki posztot a következő két évben is Baša Moris tölti be. Az ülésen az elnök elmondta, hogy 

a tavalyi évben öt rendezvényre került sor az ifjak szervezésében, és megközelítőleg 5.000 

euróból gazdálkodtak. Emellett köszönetet mondott a támogatásért  Dobronak Községnek, a 

Dobronak Községi Magyar Önkormányzati Nemzeti Közösségnek, a Nograd Kft.-nek és a 

Muravidéki Magyar Ifjúsági Szervezetnek, illetve több helyi cég és szervezet segítségét is 

megköszönte. Az ifjak az események megvalósítása mellett segítették – a szintén helyi 

illetőségű – diák színjátszócsoportot, a DiáXínpadot, illetve tisztítóakcióban is részt vettek. A 

legnagyobb eseményük – és egyben a legnagyobb kiadásuk is: kicsit több, mint 3.300 euró – a 

dobronaki focitorna volt, amely helyett idén sportnapot rendeznek, az egyéb megszokott 

programok pedig – kvízmaraton, moziest, gasztronómiai est, kultúrest – ebben az évben is 

folyatódnak. Kiemelt céljuk az idei esztendőben az agilis, fiatal tagok még aktívabb bevonása. 

 

A jövő magyar fordítói és tolmácsai 
2025. február 26. – Nepujsag.net 

A lendvai Provida Egyesület a téli szünetben második alkalommal szervezett fordítói 

foglalkozást „Legyél te is SI–HU fordító/tolmács” címmel. Az egynapos eseményen a fiatalok 

a szakma négy tapasztalt szakértőjének együttműködésével ismerkedtek a fordítás és a 

tolmácsolás fortélyaival. A foglalkozás az egyesület székhelyén zajlott, ahol Furek Denis, Bajs 
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Marko és Gönc Timea fordító, valamint Koša Peter tolmács tartott bemutatót. – Továbbra is 

csökken a magyar–szlovén hivatásos fordítók és tolmácsok száma, ami a jövőben nagy gondot 

fog okozni ezen a téren. Úgy tudjuk, hogy egyre kevesebb a szlovén–magyar 

nyelvkombinációban dolgozó fiatal fordítók és tolmácsok száma, ezért kitűztük célul, hogy ezt 

a két szakmát megismertetjük a tanulóifjúsággal, valamint felkeltjük körükben az érdeklődést 

a szakma iránt. Az idei résztvevők között néhányan mutattak is érdeklődést, ezért remélhetjük, 

hogy akad közöttük valaki, aki ezt a pályát választja majd – ismertette a körülményeket Gönc 

Timea, a Provida Egyesület elnöke. 

 
 

Elektronikus sajtó 

 
Határok nélkül 

2025. február 26. – Kossuth Rádió 

 

Áprilisban tartja tisztújító kongresszusát az Európai Néppárt. Ennek kapcsán hívta fel 

telefonon Gubík Lászlót, a Magyar Szövetség elnökét Manfred Weber, az Európai Néppárt 

elnöke. S mivel először egyeztetett a tagpárt, tehát a Magyar Szövetség új elnökével, a felvidéki 

magyar közösség helyzetéről is szó esett. A külföldön tartózkodó magyar pártelnököt telefonon 

érte el Haják Szabó Mária. 

 

A hétvégén rendezték meg Marosvásárhelyen a Szent Balázs Alapítvány évi orvostudományi 

konferenciáját: „Mikrobiom: együttélés egy láthatatlan világgal” címmel. A 3 napos 

rendezvényen erdélyi és magyarországi szakemberek tartottak plenáris előadásokat, 

műhelymunkákat, kerekasztal beszélgetéseket az aktuális kutatások fényében. A szakmai 

tanácskozás célja, hogy a legújabb minőségi tudással vértezze fel az erdélyi magyar nyelven 

praktizáló orvosokat és orvostanhallgatókat. Ez volt a fő szempont a tudományos fórum idei 

témaválasztásában is - mondta Szabó Mónika, a marosvásárhelyi orvosi egyetem tanára, a 

Szent Balázs Alapítvány elnöke, a konferencia főszervezője Erdei Edit-Zsuzsánna 

összeállításában. 

 

Muzslyán, a hétvégén tartották meg a Szilasi napot, a citerások ünnepét, amellyel a hely 

szülöttére, Szilasi Mihályra emlékeztek, aki a sántaciterázás nagymestere volt. A rendezvényt 

Kerekes József, a VMSZ alelnöke nyitotta meg. Őt halljuk elsőként Kónya-Kovács Otília 

összeállításában. 
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Bereg-vidéki falvakban tartott alapszervezeti közgyűléseket a Kárpátaljai Magyar Kulturális 

Szövetség. Nagybereg az egyik legnagyobb, Kígyós az egyik legkisebb magyar falva a 

Beregszászi járásnak. Azonban mindkét településnek egyre nagyobb gondot jelent a magyar 

közösségek megtartása. Részletek Iváncsik Attilától. 

 

Városi temetők jelei a népszámlálás tükrében címmel készített tanulmányt Magyari Sára 

nyelvész, antropológus és Czégé Réka magyartanár a Magyar Tudományos Akadémia Dómusz 

szülőföldi ösztöndíj-pályázatának finanszírozásával. A népszámlálási eredmények azért 

befolyásolják a jelenségeket, mert bizonyos határ alatt nem kötelező a nemzetiségek nyelvén 

való feliratozás. Ez leginkább a nagyváradi köztemetőben érhető tetten, ugyanis Nagyvárad 

magyar lakosságának aránya a legutóbbi népszámlálás eredményei szerint került a 20 

százalékos küszöb alá. Lehőcz László a Partium és a Bánság városaiban készült kutatás 

vezetőjét, Magyari Sárát kérdezte a nyelvhasználatot illető tapasztaltakról.  

 

Az erdélyi Csomád-hegységben található a Szent Anna-tó Közép-Kelet-Európa egyetlen 

vulkanikus eredetű tava. Közkedvelt turisztikai hely a székelyföldi Hargita megyében. A 

krátertavat, a Mohos-tőzeglápot és környékét nemcsak nyaranta, hanem a téli hónapokban is 

turisták sokasága keresi fel. Még a télvégi napokon is igazi havas, hűvös időjárás fogadja az arra 

látogatókat, akik szánkóra ülve másfél kilométeres szakaszon csúszhatnak a tóig, illetve tíz 

kilométeres kiépített turistaösvényen barangolhatnak a természetben. Bíró István 

összeállításában Dósa Elek-Leventét, a krátertó területét felügyelő Pro Szent Anna-Egyesület 

ügyvezetőjét hallják.   


